
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 6. september 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 84

For snart 2 år siden overgik registreringen og statistikken af tilkendelse af førtidspension

fra Ankestyrelsen til STAR. Da registreringen lå hos Ankestyrelsen, var det muligt at se

den diagnose eller handicap, som lå bag tilkendelsen af førtidspensionen. Siden STAR

overtog data har det imidlertid ikke været muligt at se disse oplysninger. Ifølge STAR ar-

bejder man stadig med at gøre dem tilgængelige. Disse data er essentielle, når man skal

vurdere konsekvenserne af pensionsreformen fra 2013 og ikke mindst justeringen fra

april 2018, når det f.eks. gælder unge med handicap. Når reglerne om tilkendelse af før-

tidspension blev justeret sidste år, var det også på baggrund af sager med unge med ud-

viklingshandicap og udviklingsforstyrrelser, som åbenlyst burde være tilkendt en førtids-

pension, men som ikke blev det. Med henblik på, at der skabes bedre rammer for frem-

adrettet at vurdere reformens både kort- og langsigtede konsekvenser bedes ministeren

besvare følgende spørgsmål:

A. Synes ministeren, at det er acceptabelt, at der er gået så lang tid uden, at oplysninger

om diagnoser/handicap er tilgængelige?

B. Hvornår forventer ministeren, at disse data bliver tilgængelige?

C. Vil ministeren tage initiativ til, at data bliver hurtigere tilgængelige?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Torsten Gejl (ALT).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Torsten.Gejl@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Kasper Sand Kjær
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